
Udvalget for Landdistrikter og Øer

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 16. april 2025

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

ULØ alm. del

Samrådsspørgsmål K
Lolland Kommunes forslag om nye prisstigninger til færgebilletter til Fejø, Femø, Askø 
har fremkaldt protester fra øboere og landmænd på øerne, som frygter en affolkning af 
øerne og økonomisk pres.
Prisstigningerne kommer oven i en ny færgestrategi, hvor tre øer nu deles om to færger, 
hvor det ene færgeleje er blevet rykket til Kragenæs, hvilket har skabt udfordringer for 
Askø og hvor beredskabsfærgen ikke længere er der og derfor skaber store udfordringer, 
hvis en færge ikke er i drift. Disse problematikker har gentagne gange været på dags-
ordenen, uden at der er udsigt til en holdbar løsning. Hvad er ministerens holdning til 
denne udvikling, og hvilke konkrete tiltag vil ministeren tage for at sikre, at færgedriften 
forbliver økonomisk overkommelig og bæredygtig for borgerne på de små øer i Lolland 
Kommune?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susie Jessen (DD).

På udvalgets vegne
Susie Jessen
formand
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